

**MAYIS 2021 TARİH BASKILI
TÜRK VERGİ SİSTEMİ
DERS KİTABINA İLİŞKİN DÜZELTME CETVELİ**

1- **Türk Vergi Sistemi kitabında bulunan rakamsal ifadeler 2024 verilerine göre yeniden düzenlenmiştir.**

2- **Ünite 2, sayfa 36, İnternet ikonunda yer alan metin aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.**

<https://www.gib.gov.tr/sites/default/files/fileadmin/beyannamerehberi/2024/2024TicariKazanc.pdf> adresinden Ticari Kazanç Elde Eden Mükellefler İçin Vergi Rehberini okuyunuz.

3- **Ünite 2, sayfa 37, Basit Usul başlığı altında yer alan 3. paragraf devamına aşağıdaki metin eklenmiştir.**

7338 sayılı Kanunla, 193 sayılı Gelir Vergisi Kanununa eklenen mükerrer 20/A maddesi ile basit usule tabi mükelleflerin ticari kazançları gelir vergisinden istisna edilmiştir. Basit usule tabi mükellefler, istisna kapsamındaki bu kazançlar için yıllık beyanname vermeyecek ve diğer gelirler dolayısıyla beyanname vermeleri halinde de bu kazançlarını beyannameye dâhil etmeyeceklerdir.

7338 sayılı Kanunla Gelir Vergisi Kanununa eklenen mükerrer 20/A maddesi ile basit usule tabi mükelleflerin elde ettikleri ticari kazançları gelir vergisinden istisna edilmiş olup, kazancın tespiti, belge düzeni, kayıtların tutulması uygulaması ve mükellefiyetle ilgili diğer ödevlerin yerine getirilmesi hususlarında herhangi bir değişiklik yapılmamıştır. Dolayısıyla, basit usule tabi mükellefler; kazanç tespiti, kayıtlarının tutulması, belge düzeni ve mükellefiyetleri ile ilgili diğer yükümlülüklerini, mevcut mevzuat hükümleri kapsamında yerine getirmeye devam edeceklerdir. Ticari kazançları basit usulde tespit edilmekte iken, Gelir Vergisi Kanununun 47. ve 48. maddelerinde yer alan şartları ihlal eden mükelleflerin ticari kazançları, izleyen takvim yılı başından itibaren gerçek usulde vergilendirileceğinden, bu mükellefler şartların ihlal edildiği yıl için de söz konusu istisnadan yararlanabileceklerdir. Takvim yılı içinde basit usulden gerçek usule geçen mükellefler, gerçek usule geçtikleri tarihe kadar elde ettikleri kazançları için istisnadan yararlanacak, bu tarihten sonra ise söz konusu istisnadan yararlanamayacaklardır.

4- **Ünite 2, sayfa 47, Yazılım ve Ar-Ge İstisnası başlığı altındaki metinde geçen 31.12.2023, yerine; 31.12.2028 tarihi yazılmıştır.**

5- **Ünite 2, sayfa 58, neler öğrendik, 3. Soru, E yanıtı aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.**

E. KDV indiriminden yararlanabilirler.

6- **Ünite 2, sayfa 59, “neler öğrendik yanıt anahtarı” 3. soru yanıtı aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.**

3. E Yanıtınız yanlış ise “Basit Usul” konusunu yeniden gözden geçiriniz.

7- **Ünite 3, sayfa 82’de 3. maddede geçen “• Çalışma gücünün %80’ini kaybedenler için 380 lira.” ifadesi “• Çalışma gücünün %40’ını kaybedenler için 380 lira.” olarak düzeltilmiştir.**

8. **3. Ünite, 65. ve 66. Sayfalarda yer alan, “Asgari Geçim İndirimi” başlıklı aşağıdaki konu çıkarılmıştır.**

Asgari Geçim İndirimi

Gelir Vergisi Kanununda “İndirimler” başlığı altında yer alan 32. maddesi ile ücret geliri elde edenlere “asgari geçim indirimi” uygulamasından yararlanma hakkı verilmiştir. Buna göre asgari geçim indirimi uygulamasından, ücretleri gerçek usulde vergilendirilenler yararlanabilir.

Ancak;

- Ücretleri diğer ücret kapsamında vergilendirilen hizmet erbabı,
- Ücret geliri elde etmeyen diğer gerçek kişiler,
- Başka bir kanun hükmü (4490 Türk Uluslararası Gemi Sicili Kanunu gibi) uyarınca ücretlerinden gelir vergisi tevkifatı yapılmayanlar,
- Dar mükellefiyet kapsamında ücret geliri elde edenler, asgari geçim indiriminden yararlanamazlar.

Asgari geçim indirimi, ücretin elde edildiği takvim yılı başında geçerli olan ve sanayi kesiminde çalışan 16 yaşından büyük işçiler için uygulanan asgari ücretin yıllık brüt tutarına;

- Mükellefin kendisi için % 50'si,
- Çalışmayan ve herhangi bir geliri olmayan eşi için % 10' u,
- Çocukların her biri için ayrı ayrı olmak üzere; ilk iki çocuk için % 7,5'i,
- Üçüncü çocuk için %10'u,
- Diğer çocuklar için % 5'i,

olmak üzere ücretlinin şahsi ve medeni durumu dikkate alınarak indirim oranı tespit edilir. Asgari ücretin yıllık brüt tutarına bu indirim oranı uygulanmak suretiyle asgari geçim indirimine esas teşkil edecek tutar hesaplanır. Hesaplanan bu tutara gelir vergisi tarifesinin birinci dilimi için öngörölmüş %15'lik oranın uygulanmasıyla yıllık asgari geçim indirimi tutarı tespit edilir. Bu sonucun on ikiye bölünmesiyle her aya isabet eden asgari geçim indirimi tutarı hesaplanır. Hesaplanan bu tutar ise ödenecek gelir vergisinden mahsup edilir.

Hesaplama kullanan formül şöyledir:

$$\text{AGİ Yıllık Tutarı} = (\text{Asgari Ücretin Yıllık Brüt Tutarı} \times \text{AGİ Oranı}) \times \%15$$

2021 yılında ödenecek asgari geçim indirimi tutarının hesaplamasında 2021 takvim yılı başında geçerli olan asgari ücretin yıllık brüt tutarı olan (3.577,50 X 12) 42.930 TL uygulanmaktadır.

Asgari geçim indiriminin yıllık tutarı, her ücretli için asgari ücret üzerinden hesaplanan yıllık vergi tutarını aşmamakta ve yıl içerisinde asgari ücret tutarında meydana gelen değişiklikler asgari geçim indirimi uygulamasında dikkate alınmamaktadır. 2021 yılında uygulanan aylık AGİ tutarları aşağıdaki tabloda gösterilmiştir.

✓ Asgari Geçim İndirimi: Birey ya da ailenin toplam gelirinden asgari geçim seviyesini sağlayacak bölümünün indirilmesi ve bu indirilen kısmın vergi dışında bırakılmasıdır.

Tablo 3.1 2021 Yılı Aylık AGİ Tutarları

Asgari Geçim İndirimi (AGİ) 2021 Yılı	(01.01.2021-31.12.2021)
Bekâr	268,31 TL
Evli eşi çalışmayan	321,98 TL
Evli eşi çalışmayan 1 çocuklu	362,22 TL
Evli eşi çalışmayan 2 çocuklu	402,47 TL
Evli eşi çalışmayan 3 çocuklu	456,13 TL
Evli eşi çalışan	268,31 TL
Evli eşi çalışan 1 çocuklu	308,56 TL
Evli eşi çalışan 2 çocuklu	348,81 TL
Evli eşi çalışan 3 çocuklu	402,47 TL
Evli eşi çalışan 4 çocuklu	429,30 TL
Evli eşi çalışan 5 çocuklu	456,13 TL

Örnek: Eşi çalışmayan ve 1 çocuğu bulunan, ücretli olarak çalışan mükellef (A)'nın 2021/Ocak ayında yararlanabileceği asgari geçim indirimi tutarı şu şekilde hesaplanacaktır.

Asgari Ücret Yıllık Brüt Tutarı (2021 Yılı için) (3.577,50x12)	42.930 TL
Mükellefin Asgari Geçim İndirimi Oranı	
Kendisi için %50	
Eşi için %10	% 67,5
1 Çocuk için %7,5	
Asgari Geçim İndirimine Esas Tutar (42.930x%67,5)	28.613,25
Asgari Geçim İndirimi Yıllık Tutarı (28.613,25x%15)	4.291,98
Asgari Geçim İndirimi Aylık Tutarı (4.291,98/12)	357,66

- 9- **3. Ünite, 71. Sayfada yer alan, “Genç Girişimcilerde Kazanç İstisnası” başlıklı paragraf aşağıdaki şekilde düzeltilmiştir.**

Ticari, zirai veya mesleki faaliyeti nedeniyle adlarına ilk defa gelir vergisi mükellefiyeti tesis olunan ve mükellefiyet başlangıç tarihi itibarıyla 29 (yirmi dokuz) yaşını doldurmamış tam mükellef gerçek kişilerin, faaliyete başladıkları takvim yılından itibaren üç vergilendirme dönemi boyunca elde ettikleri bu kazançlarının Gelir Vergisi Kanununun 103. maddesinde yazılı tarifenin ikinci diliminde yer alan tutara kadar olan kısmı, bir takım şartlar dâhilinde gelir vergisinden istisna tutulmaktadır.

- 10- **Ünite 4, sayfa 100, Tablo 4.2 aşağıdaki şekilde düzeltilmiştir.**

	Beyan Süresi	Ödeme Süresi
Yıllık Gelir Vergisi	İzleyen Yılın Mart Ayının Son Günü Akşamına Kadar	Mart ve Temmuz Aylarında Olmak Üzere 2 Eşit Taksitte

- 11- **Ünite 4, sayfa 112, “Neler Öğrendik” 8. sorusu aşağıdaki şekilde düzeltilmiştir.**

8. Gelirin sadece gerçek usulde tespit edilen ticari kazançlardan oluşması durumunda beyanname izleyen yılın hangi ayında verilmektedir?

- A. Ocak
- B. Şubat
- C. Mart
- D. Haziran
- E. Temmuz

- 12- **Ünite 4, sayfa 113, “Neler Öğrendik Yanıt Anahtarı” 8. sorunun yanıtı aşağıdaki şekilde düzeltilmiştir.**

8. C Yanıtınız yanlış ise “Yıllık Beyannamenin Verileceği Yer ve Zaman” konusunu yeniden gözden geçiriniz.

- 13- **Ünite 5, sayfa 130, “Kurumlar Vergisi Oranı” başlığı altındaki ilk paragraf aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.**

Kurumlar vergisi oranı %25’dir. Ancak KVK 32. ve geçici 13. maddeleri kapsamında farklı mükellef gruplarına oran farklılaştırılması yapılmaktadır.

- 14- **Ünite 5, sayfa 139, “2. öğrenme çıktısı özet son paragraf kurumlar vergisi oranı” aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.**

Kurumlar vergisi, %25 oranında hesaplanır, yıllık beyanname ile bildirilmişse beyannamenin verildiği ayın sonuna kadar ödenir.

- 15- **Ünite 6, sayfa 155, “Verginin Oranı” başlığı altındaki paragrafın sonuna aşağıdaki metin eklenmiştir.**

..... genel oran %18 uygulanır. 7346 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile 10 Temmuz 2023 tarihinden itibaren;

- %18 olarak uygulanmakta olan genel KDV oranı % 20’ye
- % 8 KDV’ye tabi teslim ve hizmetlerin KDV oranı %10’a, yükseltilmiştir.

- 16- **Ünite 6, sayfa 173, “öğrenme çıktıları ve bölüm özeti” başlığı altındaki 6, 7, 8’de bulunan ikinci paragrafın sonuna aşağıdaki metin eklenmiştir .**

.....KDV oranının çarpımı ile bulunur. 7346 sayılı Cumhurbaşkanı Kararı ile 10 Temmuz 2023 tarihinden itibaren;

- %18 olarak uygulanmakta olan genel KDV oranı % 20’ye
- % 8 KDV’ye tabi teslim ve hizmetlerin KDV oranı %10’a, yükseltilmiştir.

17- Ünite 7, sayfa 196, “Öğrenme Çıktısı” ilişkilendir’deki internet kaynağı aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir.

www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2023/12/20231230M2-10.pdf

18- Ünite 7, sayfa 203, “Ek” başlığı altındaki kaynak aşağıdaki şekilde değiştirilmiştir .

<https://www.resmigazete.gov.tr/eskiler/2023/12/20231228-5.htm>